

[Text]

The Chairman: We still have problems with the motion, because it does not say that it will be from the—

Mr. Foster: I said the chairman, two vice-chairmen, one representative from the NDP, and one other member from the government.

Mr. Harvard: Three government members.

Mr. Monteith: Two vice-chairmen and one from each of the opposite parties.

Mr. Foster: One to be the—

The Chairman: Hold on.

Mr. Foster: —NDP and one representative from the government.

The Chairman: Dr. Foster, you have it, I think, so would you read it the way you see it?

Mr. Foster: That the chairman, two vice-chairmen, and a representative from the NDP and one government member shall be the subcommittee on agenda and procedure.

The Chairman: I think that covers what we need. Is that agreed?

Motion agreed to

The Chairman: I would say to Mr. Foster and Mr. Althouse that I would run these on an informal basis, probably largely with the three of us. I am not going to try to bring in a quorum situation all the time. I think it will give us a lot more freedom. If you start beating up on me, I am sure that my caucus will step in and beat up on you.

We want research officers from the Library of Parliament.

Mr. Foster: Bring in Murray.

The Chairman: We normally ask the library for two research officers. I never considered researchers as officers, but Sonia Dakers and Len Christie have been our traditional support. I would like somebody to make a motion along those lines, or whatever line you wish to suggest.

Mr. Hughes: I move that the committee retain the services of our two outstanding research officers from the Library of Parliament as needed, to assist the committee in its work at the discretion of the chair.

Motion agreed to

The Chairman: Witness expenses.

Mr. Horning (Okanagan Centre): I so move.

The Chairman: Mr. Horning moves that at the discretion of the chairman reasonable living and travelling expenses as per the regulations established under the administration of the Speaker be paid to witnesses invited to appear before the committee, and that for such payment of expenses a limit of two representatives per organization be established.

I will say that I think we paid very few expenses last year. We paid them if we were asked on the basis of our motion last year, but we were not asked all that often. We did not go out and try to sell the program. It was there if they needed it.

[Translation]

Le président: La motion fait toujours problème parce qu'elle ne dit pas. . .

M. Foster: J'ai dit le président, les deux vice-présidents, un représentant du NPD et un autre député ministériel.

M. Harvard: Trois députés ministériels.

M. Monteith: Les deux vice-présidents et un député de chaque parti d'opposition.

M. Foster: Un député. . .

Le président: Un instant.

M. Foster: . . .néo-démocrate et un député ministériel.

Le président: M. Foster, pouvez-vous nous lire votre motion qui me semble la meilleure?

M. Foster: Que le sous-comité du programme et de la procédure se compose du président, des deux vice-présidents, d'un député du NPD et d'un député ministériel.

Le président: Il me semble que cela correspond parfaitement. Est-ce convenu?

La motion est adoptée

Le président: Je tiens à dire à M. Foster et à M. Althouse que ces réunions se dérouleront de façon très informelle, et probablement entre nous trois la plupart du temps. Je ne vais pas tenter d'obtenir quorum à tout prix. Ce sera une formule plus souple. Si vous me faites des misères, je suis certain que mon caucus viendra à ma rescousse.

Nous passons maintenant aux attachés de recherche de la Bibliothèque du Parlement.

M. Foster: Demandons Murray.

Le président: Nous demandons normalement les services de deux attachés de recherche de la Bibliothèque. Je n'ai jamais considéré nos chercheurs comme des attachés, mais Sonia Dakers et Len Christie font habituellement partie de notre équipe. J'aimerais que quelqu'un propose une motion en ce sens.

M. Hughes: Je propose que le comité retienne, s'il le juge utile et à la discrétion du président, les services de nos deux attachés de recherche hors-pair de la bibliothèque du Parlement pour l'aider dans ces travaux.

La motion est adoptée

Le président: Dépenses des témoins.

M. Horning (Okanagan-Centre): Je le propose.

Le président: M. Horning propose que, à la discrétion du président du comité et conformément à la politique du président de la Chambre, les témoins invités à comparaître devant le comité soient remboursés de leurs frais de déplacement et de séjour, jugés raisonnables et ce, à raison de tout au plus deux délégués par organisme.

Je vous signale que nous avons remboursé très peu de frais l'an dernier. Nous payions les dépenses si on nous le demandait, conformément à la motion de l'an dernier, mais nous avons reçu très peu de demandes. Nous n'avons pas fait de publicité, mais nous pouvions certainement rembourser les frais.